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1 Opening en mededelingen 
 

 Buza heeft zich afgemeld en een schriftelijke annotatie aangeleverd.  
 De Directeur RDDI heeft de IRMS conference bezocht en geeft een 

korte terugkoppeling. Dit is een grote internationale bijeenkomst in 
Manchester van recordmanagers. In het OD magazine komt een 
verslag te staan. Chatberichten en e-mailarchivering waren de hot 
topics. Volgend jaar geven we in dit gremium meer aandacht aan 
deze conferentie. 

 

Verzoek: inhoudelijke opmerkingen op de stukken en het verslag graag mailen 
naar de secretaris van dit overleg. 

 
 
Update Kennisproduct Voorkeursformaten: 
 
Op KIA start op 30 mei een open review van het kennisproduct 
voorkeursformaten. 
Het is belangrijk om duurzame bestandsformaten te gebruiken om 
informatieobjecten te beheren, bewaren en beschikbaar te houden. Het 
bestaande kennisproduct Voorkeursformaten stamt uit 2016 en een update is 
nodig. 
De eerste module van het kennisproduct is informerend en handelt over wat 
en waarom, zie daarvoor de volgende link: 
Norm Voorkeursformaten - Nieuwe versie | Nationaal Archief 
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De tweede en derde module zijn normerend en daarom onderwerp van een 
openbare review. Deze bevatten de selectiecriteria en de lijst met 
voorkeursformaten. 
De warme oproep is om binnen vier weken na 30 mei te reageren. 
Op de website van het Nationaal Archief staat het volgende nieuwsbericht: 
Neem deel aan openbare review Voorkeursformaten | Nationaal Archief 
 
In reactie op deze oproep nog de toelichting dat de Standaardisatieraad de 
norm vaststelt maar niet oplegt. Dat is voor Rijk aan het CIO-Beraad. Meer 
informatie daarover is te vinden via volgende link: 
Ontwikkeling en beheer van kennisproducten | Nationaal Archief. 
 
Update Open op Orde: 
- Gisteren was het commissiedebat Archiefwet en Wet Open Overheid 

Woo/Wob  
o De minister van BZK gaf het team complimenten en het POO team 

kijkt positief terug naar het debat. 
o Er zijn toezeggingen gedaan die nog verwerkt moeten worden in 

oa. Meerjarenplan Openbaarmaking en Informatiehuishouding 
o Dit wordt morgenochtend besproken 

- Meerjarenplan ligt klaar voor de ICBR, echter door opmerkingen en 
toezeggingen zal er nog een kwalitatieve update worden gedaan. Onder 
andere wordt eerst nog langs de direct betrokken bewindspersonen 
gestapt. 

- Veel algemene opmerkingen / discussiepunten die binnen worden 
gekregen via het MJP worden vastgelegd om later te bespreken.  

- Belangrijke invulling ook voor de komende tijd is de portfolio van 
projecten en generieke voorzieningen verder op orde krijgen.  

 
Aanvulling vanuit project archivering chatberichten: 
Op dit moment geldt de tijdelijke instructie bewaren (en niet verwijderen) 
chatberichten bewindspersonen. Door verschillende invullingen van 
bijvoorbeeld het bewaren en verschillende interpretaties van de AVG zijn er 
verschillende werkwijzen bij departementen ontstaan. Vanuit actielijn 2 Open 
op Orde wordt komende periode gewerkt aan uniformering van de tijdelijke 
instructie als één van de maatregelen uit de kabinetsreactie.  

 
Met het uitvoeringsplan voor chatarchivering worden ook stappen gezet onder 
leiding van actielijn 2 Open op Orde. Tussen de pilots die lopen op 
verschillende plekken wordt verbinding gezocht. Hierbij wordt aangetekend 
dat het leegtrekken van telefoons door Doc-Direkt geen pilot is, maar staande 
dienstverlening. Het Innovatielab van het NA is ook geen pilot, heeft een 
andere focus en richt zich op de lange termijn. 
 
In het debat zijn de volgende toezeggingen op het gebied van chatberichten 
gedaan: 
- Voor het zomerreces wordt de instructie bewaren chatberichten herzien 
- Er komt een audit op de tijdelijke instructie voor bewaren en veiligstellen 

voor bewindspersonen 
- Er wordt inzicht gegeven in aantallen veiliggestelde chatberichten van de 

Minister-President 
 

Het Strategisch Beraad wordt op de hoogte gebracht van de vorderingen van 
dit project. 
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2 Ter vaststelling 
 

Conceptverslag Strategisch Beraad Open op Orde schriftelijke ronde 2023 
 

- Het verslag is vastgesteld. 
 
 

3 Ter Instemming 
 

Eindrapportage BODO en handreiking Zoek en Vind 
 
Bij de stukken van dit overleg zijn de eindrapportage, twee pilotrapportages en de 
Handreiking Zoek en Vind meegestuurd. De feedback die hierop is ontvangen 
wordt verwerkt in de eindversies.  
Een woord van dank gaat uit naar iedereen die heeft meegewerkt aan dit project 
door bijvoorbeeld deelname aan de klankbordgroepen en met name de 
pilotgroepen vanuit FIN, SZW, Doc-Direkt en het Nationaal Archief. De presentatie 
wordt als bijlage toegevoegd aan het SB-verslag. 
 
De doelstellingen van dit project waren tweeledig:  
het opdoen en delen van concrete kennis en praktische ervaring bij het orde 
brengen van digitale archieven ten behoeve van overbrenging 
het stimuleren van organisaties tot het overbengen van digitale archieven naar 
het Nationaal Archief. 
 Onder de vlag van dit project zijn twee pilots uitgevoerd: Overzicht en Inzicht en 
Zoeken en Opruimen. 
De handreiking Zoek en Vind is opgeleverd. Deze gaat in op functionaliteiten, 
geeft een doorkijk in de pilots en geeft aan hoe dit in de praktijk te gebruiken. 
 
Doc Direkt neemt de uitkomsten van de pilots mee in de doorontwikkeling van 
Zoek en Vind. RDDI is met het Nationaal Archief in gesprek om toekomstige 
ontwikkelingen te bespreken.  
 
Reacties SB: 

 Het verzoek is of de resultaten van fase 2 en 3 van de pilots t.z.t. breder 
gedeeld kunnen worden. 

 
Het Strategisch Beraad stemt in met de producten van BODO en verleent 
decharge aan het project.  
 
 
Plan van Aanpak Woo-hulp, aanvullende producten 
  
De implementatiemanager gaat in op de stand van zaken rondom de Woo-hulp, 
de nieuwe opdracht en de governance van het project. Per onderdeel van de 
opdracht wordt ingezoomd op de op te leveren eindproducten. De presentatie is 
als bijlage toegevoegd aan het verslag. 
 
Voor het metadatamodel is aansluiting met het RDDI-project Metadatering 
Rijksoverheid. In overleg met het project wordt gekeken of er voor Woo kan 
worden gekeken hoe een schema in te vullen. Dan kan worden bekeken welke 
delta’s er zijn als het lakproces klaar is, dat is nu nog niet inzichtelijk. Naar 
aanleiding van de impact zal de aanpak worden bekeken. 
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Het Strategisch Beraad stemt in met uitvoering van het Plan van Aanpak 
 
 
Landing Leerhuis 
 
Ter instemming ligt de nota met de bijbehorende stukken voor.  De nota wordt 
vandaag ook in het opdrachtgeversoverleg besproken. In de nota staat het proces 
beschreven hoe is gekomen tot het voorstel voor het principebesluit om het 
Leerhuis te laten landen bij het Nationaal Archief. De afwegingscriterea zijn in het 
projectteam besproken en hebben geleid tot het afwegingskader, dat ook gedeeld 
is. Het gaat nu om een principebesluit, dat in een Plan van Aanpak verder zal 
worden uitgewerkt. Hierin zullen onder andere de organisatorische, personele en 
financiële consequenties gedegen moeten worden uitgewerkt. De visie voor de 
langere termijn van de I-academie en andere rijksbrede ontwikkelingen zijn 
onderdeel van de opdracht voor de landingspartner. 
 
Er is een model gekozen dat ook bij RADIO is toegepast. De programmadirecteur 
geeft aan dit als voorbeeld te zien voor de projecten en programma’s die nu bij de 
departementen lopen. 
 
JenV geeft aan in te stemmen met het Nationaal Archief, maar wel wat af te 
dingen op het kader met het knockout criterium waardoor bijvoorbeeld Justid 
Academy niet getoetst is. Dit terwijl Justid een trainingsinstituut is, in 
tegenstelling tot het Nationaal Archief. RDDI geeft in reactie hierop aan een goede 
samenwerking met Justid Academy te hebben, en dat Justid Academy graag 
betrokken blijft zoals besproken in de gespreksronde. 
De Rijksbrede blik werd in het projectteam als belangrijkste gezien (vandaar het 
knock-out-criterium), waar het onderwijskundig en didactische kader ook als 
zwaarwegend werd gezien. 
 
De RAFEB werd als favoriet gezien om het Leerhuis te laten landen. Dat was geen 
optie in verband met de beschikbare mogelijkheden van en capaciteit bij de 
RAFEB. 
 
 

3 Ter informatie 
 
 
Demo interactieve tool voor integrale planning e-mailarchivering 
 
Eerder is het herijkte Plan van aanpak in het Strategisch Beraad toegelicht. Er is 
een stuurgroep en een implementatieoverleg ingericht. Binnen het 
implementatieoverleg zijn er thematische werkgroepen die producten en diensten 
opleveren. Eén van de diensten was een integrale planning met als doel elkaar 
inzicht te geven waar de departementen staan, waar departementen elkaar 
kunnen helpen en welke maatregelen voor kunnen worden getroffen. 
 
Uitgangspunt bij de planning is dat de handreiking E-mailarchivering wordt 
gevolgd; er wordt gestuurd op mijlpalen uit deze handreiking. 
 
De tool wordt getoond, hierbij een screenshot van de voortgangsrapportage: 
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De tool werkt alleen als ieder departement de discipline vasthoudt om deze elke 
drie weken te vullen. 
 
Voorlopige uitkomsten/indrukken van de integrale planning 

 Bij het formeel vaststellen van selectielijsten ligt een uitdaging: negen 
van de twaalf departementen zijn dit jaar niet in staat om de selectielijst 
vast te stellen. Samen met het Nationaal Archief wordt een memo 
opgesteld om de randvoorwaardelijkheid te ontkoppelen tussen het 
implementeren van de technische voorziening en het vaststellen van de 
selectielijst.  
(N.B. Reactie Nationaal Archief op het verslag: dit was één van de 
scenario’s). 

 De uitrol van de technische voorziening door SSC-ICT staat voor 7 
departementen gepland in uiterlijk Q4, de planning van BZ loopt door 
naar 5 januari. Er wordt nog gepoogd om deze teruggebracht kan worden. 

 Ook de departementen die niet door SSC-ICT worden bediend, staan 
gepland voor Q4. Daarmee voldoen we aan de eis om de technische 
voorziening dit jaar aan te bieden. 

 Een aantal Departementale Ondernemingsraden (lokale DOR) heeft zich 
gemeld bij de departementen. Om te vermijden dat op alle 
departementen dezelfde discussies ontstaan, worden een aantal zaken 
opgetild naar de Groepsondernemingsraad Rijk (GOR Rijk). 

 
Reacties SB: 

 Het Nationaal Archief geeft het advies aan de departementen om zo snel 
mogelijk na te gaan of de Externe Deskundige (ED) die betrokken is 
geweest bij het vaststellen van de klassieke selectielijst het komend 
halfjaar beschikbaar is. Als dit niet het geval is kan contact worden 
opgenomen met het Nationaal Archief. 

 Nationaal Archief noemt ook dat het ontkoppelen van de 
randvoorwaardelijkheid tussen het implementeren van de technische 
voorziening en het vaststellen van de selectielijst drastisch is, dus in de 
memo zal er voldoende aandacht zijn voor de bijbehorende risico’s 
hiervan. 

 VWS geeft aan dat de planning van SSC-ICT tot zorgen baart en vraagt 
hoe SSC-ICT wordt aangestuurd. Deze sturing ligt op twee niveaus: een 
stuurgroep met de actiehouder van de actielijn als opdrachtgever, en de 
implementatiemanager als intern opdrachtgever bij SSC-ICT. De planning 
wordt in de voortgangsrapportage aan de stuurgroep voorgelegd. 



 

 Pagina 6 van 6 
 

Secretaris-Generaal 

Datum 
25 mei 2023 

 Deze presentatie was ook interessant  geweest voor het IOOO, waar RDDI 
niet aan tafel zit. De SB-leden wordt meegegeven de informatie ook aan 
de programmamanagers voor te leggen. 

 
 
Definitief verslag Strategisch Beraad Open op Orde 30 maart 2023 
 
Op verzoek van de leden van het Strategisch Beraad worden de definitieve versies 
van SB-verslagen ter informatie aan de leden verstrekt. 
 
 

4 Rondvraag en sluiting 
 

De voorzitter sluit de vergadering. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


